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Referat til SB møde tirsdag d. 29. september 2020 kl. 17.00 -19.30: 
Mødet holdes i personalerummet. Der vil være forplejning. 
  
 
Tilstede: Gunilla, Karen, Stine, Jasim, Tine, Anja og Lene, Lise, Morten, Martin og Heidi 
Afbud fra: Karen, Waqas 

 
1. Valg af dirigent  

Morten Leer 
 

2. Godkendelse af ref. 24/8-20, se bilag 
Referatet godkendt uden kommentarer 
 

3. Meddelelser fra elevrådet, v./elevrådsrep., fast punkt 
Elevrådet er endnu ikke konstitueret. Vi vil sikre os, at hygiejneregler er overholdt i forbindelse med  
 

4. KKFO, fast punkt 
KKFO er også ramt af mange restriktioner, der påvirker hverdagen i KKFO. KKFO’en har fået adgang til Buens 
legeplads, så vi nu kan bruge de indendørs aktiviteter. Det bruges til de yngste klasser.  
 

5. KIDS Tilsyn+ på KKFO-del, orientering, se bilag 
Vi skal i gang med at have tilsyn fra området med KIDS. Der kommer en ud fra området og taler med bør-
nene. Derefter laver KKFO-leder K1og afdelingsleder K3 gå rundt og lave observationer og notere. Til sidst 
afholdes et møde hvor institutionen vurderes ud fra tre områder: de fysiske omgivelser, relationer, adgang til 
leg og aktiviteter 
 
Der kan fremkomme misvisende resultater idet vi er begrænsede af Coronarestriktioner.  

 
6. Økonomi (3. prognose), orientering, bilag følger 

Der forelægger ikke et bilag pt. Der vil blive orienteret om økonomien mere grundigt på næste møde. ML ori-
enterer om, at vi i år går ud med et overskud på trods af at vi startede året med et overført underskud fra 
sidste år. Det er under de 2 pct., der udløser en eventuel handleplan.  
Skolen har haft merudgifter i forhold til Corona. Der er udmeldt, at der ikke vil være institutioner, der kom-
mer i uføre i forbindelse med Corona.  
Skolen har haf tudgifter til ekstra personale, etablering af håndvaske osv. en udgift der beløber sgi til 250000 
kr. dertil komme rat skolen har fået tilført 200.000 til det forventede arbejde med indsatsen Plads til alle. 
Rengøringsbudgetter er opskrevet med 25 pct. som forventes at blive brugt til at vi kan ansætte en ekstra 
rengøringsmedarbejder. 
Elevtallet d. 5/9 betyder, at vi på skoledelen tilføres 950.000 kr. Det er mest pga. en forøgelse på 35 procent. 
Der forventes også at skolen får tilført midler i forhold til socioøkonomi. 1/10 forventes endelig budget.  
I KKFO forventes der at blive et overskud på  
716.000. Budgettet blev oprindelig beregnet ud fra en forventning om, at der ville komme udmeldinger i for-
bindelse med fordoblingen af forældrebetalingen. Dette er ikke sket – tvært imod.  
Vi forventer at gå ud med et samlet overskud på 7????? kr.  
Der er budgetteret med at vi har 250000 til indvendig vedligeholdelse til fx, møbler, it, maling osv. det kunne 
også bruges til fx solafskærmning i klasserne.  
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Skolebestyrelsen og elevrådet kan tage stilling til hvad overskuddet skal bruges til. 
 
Tine stiller forslag til muligheden for solafskærmning i klasserne i form af fx rullegardiner.  
 
Lise opfodrer til, at man i budgettet andet halvår ser på muligheden for flere medarbejdere.  
 
Der kommer økonomipunkt næste 
 
 

7. Plads til forskellighed, Inkluderende fællesskaber, orientering og drøftelse, bilag følger 
BUF Børne og ungdomsudvalgets strategi:  
Fem forandringer: De første 1000 dage, Flere højkvalitetsdagtilbud, højere fagtilbud, Unge i trivsel og inklude-
rende fællesskaber 
Der er fem mål for de inkluderende fællesskaber:  
- Fastholde andelen af specialtilbud på 5,2 pct., sænke andelen af børn i dagtilbud, der visiteres til special-

tilbud.  
- Øge andelen af børn, der visiteres fra specialtilbud til almen skolen 
- Inden 2023, øge andelen af børn i special tilbud, der tager afgangseksamen og eller består dansk/mat fra 

45% til 55% 
- Årlig drøftelse af inklusionsopgaven i skolebestyrelsen og det pædagogiske råd.  
Indsatsplanen er bl.a.:  

• Styrkelse af skolerne Ressourcecenter/pædagogiske læringscenter 

• Systematisk ledelsesinformation og opfølgning 

• Styrkelse af skolernes kompetencecentre 

• Styrket visitation og revisitationspraksis 

• Styrkelse af den nære specialsupport (PPR) 

• Fleksible indsatser herunder støttekorps 

• Tidlig indsats i dagtilbud 

• Konflikthåndteringsmetoden.  

•  
Anne: grundlæggende er det alt sammen til at være enig i, men kræver en mere rummelig folkeskole at inklu-
dere vores elevgruppe. Og det vil kræve en anden økonomi i  
Tine: Det opleves som en pæn måde at pakke en besparelse ind på.  
Gunilla: En mere rullende skolestart kunne gøre at flere børn inkluderes.  
Gunilla: I forhold til afgangseksamen, så er det også vigtigt for vores børn at børnene kan have daglig livsfø-
relse. Dannelsesopgaven mangler.  
Lise: Der er en større dannelseopgave ved at udvikle vores børn og unge, som også er vigtigt. Det er også vig-
tigt, at tænke over, hvordan vi ruster specialskolerne til at kunne føre elever til eksamen.  
Anne: det kan også være i selve specialtilbuddet du bliver inkluderes – det er i specialskolen det overhovedet 
er muligt at vores børn er inkluderet. Og folkeskolen kan være ekskluderende for vores børn.  
Martin: Hvorfor undersøger man ikke, hvad det er der gør, at børnene ekskluderes? Og så indrette folkesko-
len til at rumme de børn vi har.  
Morten: igennem coronalukningen, hvor afgangsprøverne blev aflyst og årskaraktererne blev ophøjet til af-
gangsresultat. Kunne det være en vej at gå? Er der noget vi kan lære af det? Kan vi se, at der er en større an-
del der kan fastholde og gennemføre en ungdomsuddannelse.  
Anne: alle de lifeskills børnene lærer her er vigtige ting at lægge.  
 

 
8. Høring: Materiale Stuyrkelse af skolebestyrelsesarbejde:  
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Der er vedlagt en styrelsesvedtæg, de rkan bruges hvis man ikke har si egen.  
2. at man reamdrettet kan bruge elestronisk valgmulighed. ’ 
 
Besluttet:  
At man vil sgyrke hvad der et man vil bruge SB til og der er i forhold kvalitetssamtalen 
Arbejd medskolebestyrelsen arbejdet gennem forældre og skole og man kan blive klædt yderlige på gennem 
kurser 
At man skal sikre skoens bydet og der vil man sikre at der komme rmere brugbare dokumenter itl oreintering.  
Aula skal være kommunikationsplatform til forældrekommunikation.  
  
Gunilla: det er fint med elektronisk valg, men det er vigtigt fortsat at have et opstillingsmøde, hvor de ter mu-
ligt at se/møde de opstillede inden man stemmer. Det er de øvrige enige i.  

9. Meddelelser fra: 

• SB formand 
Landsmøde for skole og forældre er aflyst i fysisk stand, men der kommer et virtuelt møde i  fire ti-
mer samme lørdag i stedet. Det er endnu ike sikker om de tbetyder at flere kan deltage.  
 

• Skoleledelse 
Der her i sidste uge været et barn syg. Der har i den forbindelse været foretaget den nødvendige 
smitteopsporing, og der har være hjemsendelse af lærer og elever. Alle er nu tilbage og ingen var 
smittede.  
For at forebygge smitte, har vi i den ene sak dækket ribberne af. Man behøver ikke omklædning og 
badning i forbindelse med idræt.  
Vi afholder motionsdagen i klasser ikke for hele skolen.  
Der har været afholdt forældremøder. Nogle klasser har konverteret forældremøder til trivselssam-
taler.  
Der kommer et fælles SB-møde på Lundehusskolen fra 17-20 d. 25. november. Morten og Gunilla 
deltager på alle vegne.  
Der er på torsdag HPV-virusvaccination på skolen.  

  

• Medarbejdere 
Gunilla oplyser, at der har været klaget over bananfluer på skolen.  
 

• Forældre 
 

 
10. Eventuelt 

 
11. Godkendelse af referat 29/9 
 
 
 

 

Venlige hilsener og vel mødt 
 
SB-formand, Gunilla Bender 
Skoleleder, Morten Leer 
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